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ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA PER L'AJUNTAMENT EN 
PLE DIA 30-03-2023. 
 
REGIDORS ASSISTENTS:   Sr. Nicolau Canyelles Parets. 

Sra. Magdalena Crespí Simón. 
Sr. Miquel Niell Crespí. 
Sra. Catalina Victoria Pons Rosselló. 
Sra.  Margalida Bonet Martorell. 
Sra. Candela Atienza Ibarra. 
Sr. Andreu Jaume Castañer. 
Sr. Rafael Mesquida Oliver. 
Sr. Matías Frau Coll. 
Sra. Juana Mª Colom Coll. 
Sr. José Antonio Rodríguez Fajardo. 
Sr. Andrés Fernández Gervilla. 
Sr. Juan Luís Rodríguez Recio. 

 
 

 
A les dependències municipals de Ca S’Apotecari de Santa Maria del 

Camí, Illes Balears, a les vint hores cinc minuts de dia trenta de març de dos 
mil vint-i-tres, es constitueix l'Ajuntament en Ple, sota la Presidència del Batle, 
Sr. Nicolau Canyelles Parets, per tal de celebrar sessió ordinària i tractar-hi els 
assumptes relacionats a l'ordre del dia, degudament distribuït. 

Hi assisteixen els Srs. Regidors que s’esmenten a l’encapçalament i hi 
actua com a Secretària, la de la Corporació, Sra. Lourdes Dols Salas; assistint 
també la Interventora interina, Sra. Nicole Cazacu Cazacu.  

El Sr. Batle dóna la benvinguda als assistents i tot seguit, hom passa a 
examinar els punts de l’ordre del dia.  

 
  

1.-PRESA POSSESSIÓ Sr. JOSÉ ANTONIO RODRÍGUEZ FAJARDO. 
 

Un cop arribada a l’Ajuntament la credencial del Sr. José Antonio 
Rodríguez Fajardo, aquest jura el càrrec en els termes següents: 

 
“Juro por mi conciencia y honor cumplir fielmente las obligaciones del 

cargo de concejal del Ayuntamiento de Santa Maria del Camí, con lealtad al 
Rey y guardar y hacer guardar la Constitución como norma fundamental del 
Estado”. 

 
El Sr. Batle li dóna possessió del càrrec i la benvinguda a la Corporació 

pel temps que queda de legislatura. 
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2.-APROVACIÓ ACTA SESSIÓ 01-12-2022. 

 
El Sr. Batle demana si qualcú té res a dir d’aquesta acta. 
Ningú pren la paraula; per la qual cosa, posada a votació l’acta de la 

sessió de dia 01-12-2022, és aprovada per unanimitat dels Srs. Regidors 
assistents. 
 
 

3.-APROVACIÓ ACTA SESSIÓ 26-01-2023. 
 
El Sr. Batle demana si qualcú té res a dir d’aquesta acta. 
Ningú pren la paraula; per la qual cosa, posada a votació l’acta de la 

sessió de dia 26-01-2023, és aprovada per unanimitat dels Srs. Regidors 
assistents. 

 
 
4.-PRESSUPOST 2023. 
 
El Sr. Batle manifesta que pel seu gust presenten un poc tard aquests 

pressuposts però que la feina no dóna per més.  
Assenyala que els eixos bàsics del Pressupost Municipal per a 2023 són 

la contenció de les despeses corrents no prioritàries i el manteniment del 
prudent esforç inversor, sostingut per finançament procedent de diferents 
convenis signats amb serveis del Govern Balear i Consell de Mallorca, entre els 
que destaquen el Pla de Prestacions Bàsiques i el Conveni de dependència del 
Centre de Dia i de l’organisme autònom Patronat de la Residència Cas Metge 
Rei. Assenyala que el pressupost consolidat ascendeix a 8.849.200,85 euros, el 
de l’Ajuntament a 8.081.146,85 euros i el del Patronat de la Residència a 
1.114.180,97 euros. 

En relació al capítol I de despeses del pressupost de l’Ajuntament, el Sr. 
Batle manifesta que es detecta un augment de la masa salarial motivat per 
l’aplicació del conveni de personal, la carrera professional i el procés 
d’estabilització a més de l’aplicació de les directrius estatals d’augment de les 
nòmines dels empleats públics. 

Pel que fa al capítol II, basant-se en les deficiències a què fan referència 
les necessitats de les àrees, de l’impacte generat per la pandèmia i necessitat 
de continuar protegint els nostres usuaris, s’han consignat, en la mesura de les 
disponibilitats, crèdits per atendre la compra de béns corrents i de serveis, 
experimentant un lleuger increment respecte de l’any anterior. 

En relació al capítol III, assenyala que no ha experimentant canvi 
respecte de l’any 2022.  

Pel que fa al capítol IV, manifesta que experimenta un decrement la 
transferència corrent de l’Ajuntament cap a la Residència “Cas Metge Rei” i de 
les transferències cap a la Mancomunitat d’es Raiguer pel que fa a la prestació 
dels serveis relacionats amb la recollida de fems i neteja, concretament nova 
licitació del contracte mancomunat. En el seu conjunt, el capítol IV ha 
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experimentat un increment lleuger, en més de 5,90%, és a dir, d’uns 21.335,17 
euros. 

En relació a les inversions, explica que están prorrogades, que no surten 
al pressupost i que s’hauran d’incorporar. 

Assenyala que l’equip que entri ho haurà de dur endavant. 
A continuació pren la paraula el Sr. Juan Luís Rodríguez i expressa que 

s’absentarà de la Sala per la seva disconformitat en la forma en què s’ha 
presentat el pressupost. 

El Sr. Batle li demana si votarà i el Sr. Rodríguez contesta que sí, 
manifestant el Sr. Batle que és una incoherència. 

Tot seguit el Sr. Juan Luís Rodríguez surt de la Sala. 
El Sr. Batle assenyala que pel que fa a la residència de Cas Metge Rei, 

han baixat els usuaris que pagaven la taxa directament i ara va per 
dependència, fent la conselleria una aportació més elevada. Indica que el 
pressupost del Patronat de l’any 2020 a l’any 2023 ha anat augmentat degut a 
les transferències i l’aportació de les persones depenents. 

Manifesta el Sr. Batle que el més destacable del pressupost del patronat 
és el capítol I de personal pel que s’ha dit abans, el capítol II que també 
augmenta per l’encariment de tots els serveis i les inversions que augmenten 
un poc per l’adaptació d’un bany i l’arreglo d’habitacions. 

En relació al pressupost d’ingressos, el Sr. Batle manifesta que el capítol 
I dedicat als imposts directes, es concreta en una estimació de lleugera variació 
de les previsions de l’IBI, degut a les inspeccions efectuades per la Direcció 
general del cadastre i continuïtat en els procediments d’inspecció en 
col·laboració amb l’ATIB. L’impost sobre vehicles de tracció mecànica ha 
incrementat en 20.000 euros, l’Impost sobre l’increment del valor dels terrenys 
de naturalesa urbana ha experimentat un decrement atesa la reforma de la llei 
per aplicació de la sentència del tribunal constitucional. 

En relació al capítol II, imposts indirectes, provenen bàsicament de 
l’Impost sobre Construccions, Instal·lacions i Obres havent experimentat un 
augment per la forta demanda de llicències urbanístiques. 

El capítol III també augmenta des de l’any 2020 ja que degut a la 
pandèmia es condonaren taxes i ajudes. 

El capítol IV augmenta per les transferències corrents que arriben de 
l’Estat i altres administracions. 

En relació als ingressos de capital, assenyala que s’incorporen els 
procedents del Pla d’Obres i Serveis, Plaça Robiol, i la continuació de la 
peatonalització del C/ Llarg fins el C/ Bartomeu Simonet i com ha dit abans, les 
altres no es posen perquè estan prorrogades i amb posterioritat s’hauran 
d’incorporar. 

Manifesta el Sr. Batle que en definitiva estan equilibrats els ingressos i 
les despeses. 

Tot seguit retorna a la Sala el Sr. Juan Luís Rodríguez. 
El Sr. Batle cedeix la paraula al Sr. Andreu Jaume i aquest exposa que 

és un pressupost que s’ha presentat sols a efectes de tràmit i no és real. 
Assenyala que no hi consta tota la inversió, demanant si els hi mantenen les 
fases I i II de la peatonalització. 
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El Sr. Batle contesta que sí i que ja va dir a la Comissió Informativa que 
l’equip tècnic va assenyalar que el pressupost s’havia d’aprovar per pagar 
factures i sobretot, per fer front a les despeses de personal. 

El Sr. Andreu Jaume indica que gairebé la meitat del pressupost se’n va 
en personal. Expressa que també troben que s’hagués pogut fer qualque 
previsió en relació al clavegueram, a més, s’hauran d’anar incorporant totes les 
partides i fer plens extraordinaris; exposa que no veuen que sigui un 
pressupost real, que sols conté quatre dades, que també manca una inversió 
en relació a barreres arquitectòniques, que moltes coses segueixen i queden 
igual. Expressa el Sr. Andreu Jaume que per tots aquests motius votaran en 
contra. 

El Sr. Batle manifesta que el tema de les barreres arquitectòniques va 
amb tot el casal i s’ha d’anar alerta a no perdre la subvenció. Expressa que si 
toques un projecte que has presentat i ha estat acceptat, hi ha perill de perdre 
la subvenció que t’han donat, això està condicionat. 

Indica que creuen que aquest pressupost dóna resposta a les 
necessitats que hi ha, sobretot del personal. 

El Sr. Andreu Jaume assenyala que altres anys el pressupost s’ha 
aprovat per desembre, que és quan toca. 

El Sr. Batle manifesta que el pressupost de 2020 es va aprovar dia nou 
de gener, el de 2021 dia quatre de febrer i el de 2022 dia trenta-u de març. Diu 
que tenen el personal que hi ha i que s’ha duit a ple quan s’ha pogut. 

A continuació el Sr. Juan Luís Rodríguez expressa que ha sortit de la 
Sala com a mesura de protesta per aquesta presentació del pressupost i que el 
Batle ha fet un acte qualificatiu quan ell ha fet un acte protesta. 

El Sr. Juan Luís Rodríguez continua dient que el pressupost sempre s’ha 
aprovat quan l’any ja ha començat i que manca visió política. Assenyala que 
des de l’any 2020 els pressuposts són papers i no hi ha una visió d’execució 
política. Exposa que sempre es treu el tema de personal i que ja ha dit en plens 
anteriors que tenen la ratio de personal per damunt la mitja i que per a ells, el 
pressupost és decisió política dels que governen; acaba dient que votarà en 
contra. 

El Sr. Batle manifesta que simplement ha dit que no troba coherent 
l’actuació del Sr. Juan Luís Rodríguez, quan ha estat escoltant defora i li 
demana si no s’ha plantejat mai que hi ha massa feina. Expressa que tots els 
batles, de tots els colors polítics, es queixen de la manca de personal i aquesta 
legislatura ha estat molt dura. Diu que hi ha poca gent, molta feina i poc 
personal per actuar de manera ràpida. 

Continua dient el Sr. Batle que s’ha entretingut en llegir les actes dels 
pressuposts i que l’any 2020 el Sr. Juan Luís Rodríguez va dir “votaran no al 
pressupost perquè és continuista en les seves polítiques i que no es tracta d’un 
pressupost progressista”; el 2021 que “no ha tengut el temps suficient per 
examinar-los en profunditat. Expressa que votaran en contra dels mateixos ja 
que són continuistes i gens progressistes”; el 2022 que “aquí hi ha uns fets, no 
una sensació i el fet és que el Batle ha “mareado la perdiz” i avui, diu el Sr. 
Batle, és més del mateix. 
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Manifesta el Sr. Batle que el pressupost és un document àgil i viu, que es 
va modificant constantment perquè les necessitats del poble canvien i a més 
estan supeditats a les ajudes de l’Estat, Comunitat Autònoma i Consell Insular. 

El Sr. Juan Luís Rodríguez expressa que està encantat de què el Batle 
hagi investigat el que ell ha dit als diferents plens on s’han aprovat els 
pressuposts i que li ha dedicat més atenció a ell que al PP. 

El Sr. Rafel Mesquida assenyala que a lo millor és degut a què el PP diu 
coses més serioses i no falta al respecte. 

El Sr. Juan Luís Rodríguez assenyala que ells reivindiquen serveis 
públics i que no li han de donar lliçons del que és un pressupost, que 
simplement ha dit que no hi està d’acord. 

El Sr. Batle manifesta que sortir de la Sala i tornar entrar és fer un 
“paripé” i es reitera en el que ha dit. 

 
Posat a votació aquest punt de l’ordre del dia, el Ple de la Corporació, 

per set vots a favor, corresponents als regidors de Més i PSOE-PSIB i sis vots 
en contra, corresponents als regidors del PP i ALPSM aprova les següents 
propostes: 

 
“1.-Aprovar inicialment el Pressupost General de l'Entitat per a 2023, format pel 

pressupost de l’Ajuntament i el pressupost del Patronat de la Residència per a Persones 

Majors de “Cas Metge Rei”; Bases d'Execució, Plantilla de Personal, amb els annexos 

corresponents, Estat de Consolidació, així com la relació de llocs de treball, amb 

actualització de complement, tal com consten a l'expedient respectiu. 

 

2.-Remetre aquest acord al Butlletí Oficial de les Illes Balears per a la seva 

publicació, obrint un termini de reclamacions de quinze dies hàbils a partir del dia 

següent a la publicació de l'anunci sobre el BOIB perquè els interessats legitimats, 

segons el que disposa l'art. 170.1 del Reial Decret Legislatiu 2/2004 de 5 de març del 

Text Refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals i pels motius expressats a l’art. 

170.2 de l’esmentat Cós Legal, puguin presentar reclamacions. 

 

3.-Disposar que el Pressupost General quedarà definitivament aprovat en cas que 

no es presentin reclamacions dins el termini esmentat al paràgraf anterior, d'acord amb 

l'establert a l'art. 169 del R.D Legislatiu 2/2004. 

 

4.-Remetre una còpia del Pressupost General, definitivament aprovat a 

l'Administració de l'Estat i Comunitat Autònoma simultàniament a la seva remissió al 

Butlletí Oficial de la Comunitat Autònoma per a la publicació del seu resum per 

capítols”. 

 

 

5.-ORDENANÇA USOS CA’N MATES (CA SES MONGES). 
 

 El Sr. Batle llegeix les propostes. 
 El Sr. Andreu Jaume assenyala que els hi sembla correcte perquè és la 
forma de preservar el lloc, la finca en concret i el seu entorn; per tant votaran a 
favor. 
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 El Sr. Juan Luís Rodríguez expressa que també està a favor. 
 El Sr. Batle dóna les gràcies a tota la gent que hi va participar i diu que 
ha estat fruit del consens. 
 
 Posat a votació aquest punt de l’ordre del dia, el Ple de la Corporació, 
per unanimitat dels seus membres, aprova les següents propostes: 
 
“1.-Aprovar inicialment l’Ordenança Municipal reguladora dels usos de l’equipament 

de Ca’n Mates (Ca Ses Monges). 

 

2.-Publicar aquest acord al BOIB i al tauler d’anuncis de l’Ajuntament, de conformitat 

amb l'establert a l'art. 102 de la Llei 20/2006, de 15 de desembre, Municipal i de Règim 

Local de les Illes Balears, perquè durant el termini de trenta dies, comptats a partir del 

dia següent hàbil al de la publicació del corresponent anunci al BOIB, el veïnatge i les 

persones legítimament interessats puguin examinar l'expedient i efectuar les 

reclamacions, objeccions i observacions que considerin pertinents.  

 

3.-En cas de què no es produeixi cap reclamació, objecció ni observació dins el termini 

indicat, entendre que queda definitivament aprovada aquesta Ordenança en funció del 

previst a l’art. 102 d) de la Llei 20/2006, de 15 de desembre, Municipal i de Règim 

Local de les Illes Balears, entrant en vigor un cop publicada íntegrament sobre el 

B.O.I.B i transcorregut el termini previst a l'art. 113 de l’esmentada Llei, i regint 

mentres no es modifiqui o derogui expressament.  

 

4.-Remetre certificat d'aquests acords, així com còpia d'aquesta ordenança a la 

Conselleria de Presidència, Funció Pública i Igualtat del Govern de les Illes Balears, al 

Consell de Mallorca i a la Delegació del Govern de les Illes Balears, als efectes prevists 

a l'art. 113 de la Llei 20/2006, de 15 de desembre, Municipal i de Règim Local de les 

Illes Balears”. 

 

 

6.-IMPOSICIÓ I ORDENACIÓ TAXA ÚS CA’N MATES (CA SES 
MONGES). 

 
 El Sr. Batle manifesta que un cop aprovada l’ordenança general, ara 
pertoca aprovar l’ordenança fiscal, llegint a continuación les tarifes. 
 El Sr. Andreu Jaume demana si hi ha una fiança. 
 El Sr. Batle contesta que hi ha una fiança de cinquanta euros que es 
retornarà si està tot bé. 
 El Sr. Juan Luís Rodríguez assenyala que està a favor. 
 
 Posat a votació aquest punt de l’ordre del dia, el Ple de la Corporació, 
per unanimitat dels seus membres, aprova les següents propostes: 
 
“PRIMER. Imposar la TAXA PER L’ÚS DE LA FINCA DE CA’N MATES (CA SES 

MONGES). 

 

SEGON. Ordenar la TAXA PER L’ÚS DE LA FINCA DE CA’N MATES (CA SES 
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MONGES), de l’Ajuntament de Santa Maria del Camí, en els termes que consta a 

l’expedient i amb la redacció que es recull a continuació:  

 

ORDENANÇA REGULADORA DE LA TAXA PER L’ÚS DE LA FINCA DE 

CA’N MATES (CA SES MONGES)  
 

Article 1.- Disposició general. 

Fent ús de les facultats concedides pels articles 133.2 i 142 de la Constitució i per 

l’article 106 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les Bases de Règim Local, i 

de conformitat amb el que disposen els articles 15 al 19 del Real Decret Legislatiu 

2/2004, de 5 de març, pel que s’aprova el text refós de la Llei Reguladora de les 

Hisendes Locals, aquest Ajuntament estableix l’ordenança fiscal reguladora de la taxa 

per usos de l’equipament de la finca de Ca’n Mates (Ca Ses Monges), de l’Ajuntament 

de Santa Maria del Camí, que es regirà per aquesta ordenança fiscal, les normes de la 

qual s’atenen al que disposa l’article 57 de l’esmentat RDL 2/2004. 

 

Article 2.- Definició i finalitat 

La finca municipal Ca’n Mates, de l'Ajuntament de Santa Maria del Camí, situada al 

polígon 8, parcel·les 327,319 i 326, a la zona coneguda popularment com a “Ca Ses 

Monges” o “Ca’n Mates” és una instal·lació d'ús públic destinada a facilitar la pràctica 

del senderisme i excursionisme a la zona de la Vall de Coanegra i voltants, en totes les 

seves modalitats, mitjançant l'oferta del servei d'allotjament. 

 

Article 3.- Subjecte passiu 

Poden ser persones usuàries dels serveis la generalitat de les persones interessades 

d'acord amb el que estableix l’Ordenança municipal reguladora de l’ús de l’equipament 

de Ca’n Mates.  

Estan obligats al pagament de la taxa regulada en aquesta Ordenança, els qui es 

beneficiïn dels serveis d’ús de la finca municipal de “Ca’n Mates”, propietat de 

l’Ajuntament de Santa Maria del Camí.  

L’ús dels serveis serà per dies, sense que la duració del mateix pugui ser inferior a un 

dia ni superior a sis dies consecutius. La reserva per a l’ús dels serveis es podrà fer amb 

una antelació màxima de seixanta dies naturals. 

 

Article 4.- Tarifes per a l’ús de la finca de “Ca’n Mates”: 

 

1. Tarifes 

1.1 Import de les tarifes 

Servei d’allotjament a la finca  
Dormitori a la finca, per major de 16 anys (preu/persona i dia)......…. 9,00€ 

Dormitori a la finca, per menors de 16 anys (preu/persona i dia)....... 6,00€ 

Servei de venta de llenya 
Preu per la torradora i 10 kg de llenya..........…............................... 4,00€ 

Servei d’acampada 
Preu per tenda de campanya...............…........................................ 3,00€ 

Servei de lloguer com a sala de reunions 
Ús de la sala de reunions (5 hores ) ……………………………….30,00€ 
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La taxa es meritarà quan, per part de l'Ajuntament, es comuniqui la liquidació al 

sol·licitant.  

 

1.2 Bonificacions 

Prèvia sol·licitud, els usuaris empadronats a Santa Maria del Camí gaudiran d’una 

bonificació del 50 %, i els usuaris amb llicència en vigor de la Federació Balear de 

Muntanyisme i Escalada d’una bonificació del 10%, en la tarifa del serveis 

d’allotjament a la finca. 

 

2. Pagament 

L’obligació de pagament de les tarifes regulades en aquesta ordenança neix des del 

moment en que es presta qualsevol servei especificat al punt 1 d’aquest mateix article. 

El pagament s’ha d’efectuar com a màxim 3 dies abans del lliurament de les claus als 

usuaris per a poder fer ús de l’activitat sol·licitada.  

 

3. Anul·lació 

a) Es retornarà el 100 % de l’import total de la tarifa de la reserva en cas de que hi 

manquin més de 15 dies naturals per a la data reservada, prèvia sol·licitud. 

b) En cas de que hi manquin entre 15 i 6 dies naturals per a la data reservada es 

retornarà un 50 % de l’import total de la tarifa de la reserva, prèvia sol·licitud. 

c) En cas de que hi manquin 5 dies naturals o menys per a la data reservada, es perdrà el 

total de l'import abonat.  

 

4. Fiança 

Per motius de precaució es pagarà per l´ús dels serveis de la finca, a part de l'import de 

la taxa, ja sigui pernoctar com utilitzar les instal·lacions i la zona d’acampada, una 

fiança de 50€ com a garantia. Aquesta es retornarà al responsable mitjançant ingrés al 

compte proporcionat per l’usuari, una vegada revisat i confirmat el bon estat de les 

dependències del refugi. 

 

Article 5.- Normes de gestió de la finca 

S’han de complir totes les normes i prohibicions esmentades a la ordenança d’usos de la 

finca pública Ca’n Mates. 

La finca està gestionada directament per l’Ajuntament de Santa Maria del Camí, per la 

qual cosa, després de cada visita, el responsable corresponent farà un informe de l’estat 

en que es trobi el refugi i la zona d’acampada. 

 

Article 6.- Aspectes no previstos 

En els aspectes no prevists expressament a la present ordenança fiscal, s’aplicarà el que 

es preveu en el Real decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, per el qual es va aprovar el 

text Refós de la Llei d’Hisendes Locals i qualsevol altra norma que resulti d’aplicació.  

 

Article 7.- Procediment de constrenyiment  

Els deutes tributaries de les tarifes regulades en aquesta Ordenança pendents de 

pagament a la fi dels períodes legalment establerts s'exigiran mitjançant procediment 

administratiu de constrenyiment, d'acord amb les normes del reglament general de 

recaptació vigent. 
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Article 8.- Reserves 

Tenen prioritat en l'ús de la finca les persones que han fet prèviament la reserva 

corresponent, d'acord amb el que s'estableix en aquest article. 

Quan la reserva estigui confirmada per part de l'Ajuntament de Santa Maria del Camí, 

s'haurà de procedir a abonar l'import de la tarifa corresponent, tal i com preveu 

l'ordenança fiscal. 

Prèviament a l’obtenció de les claus la persona responsable del grup haurà de notificar 

el pagament de la tarifa corresponent per correu electrònic 

(ajuntament@ajsantamariadelcami.net), adjuntant el comprovant de l'ingrés. Si no ho fa, 

es considerarà que la persona interessada renuncia a la reserva. Un cop rebuda la 

transferència, l'Ajuntament confirmarà la recepció remetent la reserva corresponent a 

l'interessat. 

 

Article 9.- Reclamacions 

A la finca Ca’n Mates hi ha a disposició de les persones usuàries un full de 

reclamacions, del contingut del qual es dona compte a l'autoritat competent, amb un 

informe previ, d'acord amb la normativa vigent aplicable. El model esta annexat a 

l’ordenança d’usos de Ca’n Mates. 

 

Article 10.- Responsabilitat 

L'Ajuntament de Santa Maria del Camí resta exempt de responsabilitat per robatoris, 

danys, accidents derivats de la pràctica de l'excursionisme o supòsits similars. Tampoc 

es fa responsable de la qustòdia dels estris i pertinences dels usuaris. 

En cas de que l'Ajuntament de Santa Maria del Camí incorri en responsabilitat 

patrimonial, seran d’aplicació les disposicions de la Llei 40/2015, d’1 d’octubre, de 

Règim Jurídic del Sector Públic i de la Llei 39/2015, d’1 d’octubre, del Procediment 

Administratiu Comú de les Administracions Públiques. 

 

Disposició final primera.- Entrada en vigor 
La present Ordenança entrarà en vigor un cop es publiqui l’acord definitiu i el text 

d’aquesta en el Butlletí Oficial de les Illes Balears, d'acord amb el que disposa l'article 

103.2 de la Llei 20/2006, de 15 de desembre, municipal i de règim local de les Illes 

Balears. 

 

Disposició final segona.- Interposició de recursos 
Contra la present Ordenança es pot interposar recurs contenciós-administratiu davant la 

Sala de lo Contenciós-Administratiu del Tribunal Superior de Justícia de les Illes 

Balears, en un termini de dos mesos comptadors des del dia següent a la publicació de la 

mateixa al Butlletí Oficial de les Illes Balears, d’acord amb el previst per l’article 19.1 

del Real Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el Text refós de la 

Llei Reguladora de les Hisendes Locals. 

 

 

TERCER. Donar a l’expedient la tramitació i publicitat preceptiva, mitjançant 

exposició d’aquest en el taulell d’anuncis de l’Ajuntament i en el BOIB, per termini de 

trenta dies hàbils, dins dels quals els interessats podran examinar-lo i plantejar les 

reclamacions que considerin convenients. 
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QUART. Considerar, en el supòsit de que no es presentin reclamacions a l’expedient, en 

el termini anteriorment indicat, que l’Acord és definitiu en base a l’article 17.3 del Reial 

Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei 

Reguladora de les Hisendes Locals”. 
 
 

 7.-ORDENANÇA SUBVENCIONS. 
 

 El Sr. Batle manifesta que no tenien un marc per regular les subvencions 
i els tècnics han elaborat aquesta ordenança genèrica, llegint a continuació les 
propostes. 
 El Sr. Andreu Jaume expressa que es tracta de donar agilitat a les 
subvencions i un marc de seguretat a les associacions. Demana si en relació a 
les darreres que donaren no va quedar una reunió pendent. 
 El Sr. Batle contesta que sí i que faran aquesta reunió. 
 

Posat a votació aquest punt de l’ordre del dia, el Ple de la Corporació, 
per unanimitat dels seus membres, aprova les següents propostes: 

 
“1.-Aprovar inicialment l’Ordenança Municipal de Subvencions. 

 

2.-Publicar aquest acord al BOIB i al tauler d’anuncis de l’Ajuntament, de conformitat 

amb l'establert a l'art. 102 de la Llei 20/2006, de 15 de desembre, Municipal i de Règim 

Local de les Illes Balears, perquè durant el termini de trenta dies, comptats a partir del 

dia següent hàbil al de la publicació del corresponent anunci al BOIB, el veïnatge i les 

persones legítimament interessats puguin examinar l'expedient i efectuar les 

reclamacions, objeccions i observacions que considerin pertinents.  

 

3.-En cas de què no es produeixi cap reclamació, objecció ni observació dins el termini 

indicat, entendre que queda definitivament aprovada aquesta Ordenança en funció del 

previst a l’art. 102 d) de la Llei 20/2006, de 15 de desembre, Municipal i de Règim 

Local de les Illes Balears, entrant en vigor un cop publicada íntegrament sobre el 

B.O.I.B i transcorregut el termini previst a l'art. 113 de l’esmentada Llei, i regint 

mentres no es modifiqui o derogui expressament.  

 

4.-Remetre certificat d'aquests acords, així com còpia d'aquesta ordenança a la 

Conselleria de Presidència, Funció Pública i Igualtat del Govern de les Illes Balears, al 

Consell de Mallorca i a la Delegació del Govern de les Illes Balears, als efectes prevists 

a l'art. 113 de la Llei 20/2006, de 15 de desembre, municipal i de règim local de les Illes 

Balears”. 

 

 

 8.-CONVENI AMB L’OAIB ÚS REGISTRE BÉNS PATRIMONIALS. 
 
 El Sr. Batle llegeix les propostes, tot assenyalant que es tracta d’un 
tràmit. 
 El Sr. Andreu Jaume expressa que tanmateix l’han de fer. 
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Posat a votació aquest punt de l’ordre del dia, el Ple de la Corporació, 

per unanimitat dels seus membres, aprova la següent proposta: 
 
“Aprovar el Conveni amb l’oficina de prevenció i lluita contra la corrupció a les 

Illes Balears per tal d’establir l’ús del registre de béns patrimonials de l’OAIB per part 

de l’Ajuntament, que es dóna per reproduït, tal com consta al respectiu expedient”. 

 
 

9.-ADHESIÓ CONVENI PROJECTE ACOSTAMENT ADMINISTRACIÓ 
CIUTADANIA MÓN RURAL. 
 
El Sr. Batle llegeix les propostes. Manifesta que és més un conveni per a 

poblets no tan avançats i que si s’adhereixen a aquest conveni podrán venir 
tècnics a explicar el que recull. 

El Sr. Andreu Jaume expressa que li sembla bé però que al final tots 
aquests convenis acaben en què no ve ningú. 

El Sr. Juan Luís Rodríguez indica que a lo millor haurien de fer qualque 
reivindicació pròpia perquè també hi ha el tema dels bancs, que cada vegada 
es fa més difícil que s’hi pugui accedir. Assenyala que aprofitant aquestes 
adhesions, s’hauria de veure com poden arreglar tots aquests temes. 

El Sr. Batle manifesta que creu que té raó, que haurien de veure com 
poden solucionar el tema de la gent major i a més demanar que venguin a fer 
qualque xerrada. 

 
Posat a votació aquest punt de l’ordre del dia, el Ple de la Corporació, 

per unanimitat dels seus membres, aprova la següent proposta: 
 

“Aprovar l’adhesió d’aquest Ajuntament al Conveni entre l’Administració General de 

l’Estat i la Federació Espanyola de Municipis i Províncies para la puesta en marcha de 

un proyecto de acercamiento de la administración a la ciudadanía del mundo rural, que 

es dóna per reproduït, tal com consta al respectiu expedient”. 

 

 

 10.-MOCIÓ CREACIÓ PULMÓ VERD I BOSC URBÀ DE SON BONET. 
 

 El Sr. Batle llegeix el contingut de la moció tot dient que es tracta de 
donar support a l’Ajuntament de Marratxí, que els ho ha demanat. 
 El Sr. Andreu Jaume expressa que ho veu positiu per a la població. 
 El Sr. Juan Luís Rodríguez assenyala que s’abstendrà a la votació ja que 
es demanen coses per un altre municipi i no es compleix al propi municipi. 
 La Sra. Victòria Pons exposa que hi ha alumnes de Santa Maria del 
Camí a l’institut de Marratxí. 
 El Sr. Juan Luís Rodríguez indica que li sembla bé la mesura però que 
es demanen coses que no s’apliquen al propi municipi. 
 
 Posat a votació aquest punt de l’ordre del dia, el Ple de la Corporació, 
per dotze vots a favor, corresponents als regidors de MÉS, PP i PSOE-PSIB i 
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una abstenció d’ALPSM, aprova la moció de referència, amb el següent 
contingut: 
 
“MOCIÓ SUPORT AL PULMÓ VERD I BOSC URBÀ DE SON BONET 

 

L’Ajuntament de Santa Maria del Camí reconeix la necessitat urgent de preservar la 

zona verda i espai lliure públic de Son Bonet a (Pla de Na Tesa) Marratxí. Per això 

donam suport a l‘Ajuntament de Marratxí que de manera unànim ha reclamat la creació 

d’un Bosc Urbà que contribueixi a la lluita contra el canvi climàtic, servint d’imbornal 

de CO2. Aquest bosc mantendria a la vegada el seu ús social i suposaria recuperar un 

entorn paisagístic històric de la zona. Segons un estudi presentat per la plataforma, la 

creació d’un bosc suposaria més de 3 mil tones de CO2 absorbides. A banda dels 

beneficis per a la salut i la conservació de l’entorn dels marratxiners i marratxineres. 

 

A tot això l’Ajuntament de Santa Maria del Camí es suma a les diferents peticions que 

s’han produït a nivell de Govern Balear i de Consell de Mallorca per a què AENA 

acordi els usos de la zona de Son Bonet amb els veïnats i veïnades”. 

 

 

 11.-MOCIÓ 8M DIA INTERNACIONAL DE LES DONES 
 

 La Sra. Margalida Bonet llegeix parts de la moció i els compromisos que 
asumeix l’Ajuntament. 
 El Sr. Andreu Jaume expressa que els hi sembla bé però que, com han 
dit sempre, demanen que no quedi en una declaració d’intencions i es dugui 
endavant. 
 El Sr. Juan Luís Rodríguez assenyala que hauria de ser un document 
més feminista però que hi està a favor. 
 
 Posat a votació aquest punt de l’ordre del dia, el Ple de la Corporació, 
per unanimitat dels seus membres, aprova la moció de referència, amb el 
següent contingut: 
 
“8M, Dia Internacional de les Dones 

Lideratges que transformen! 

 

El 8 de març fou reconegut per l’ONU com el Dia Internacional de les Dones, els 

orígens es remunten al 1857, a la vaga de les obreres tèxtils nord-americanes i a 

l’incendi de la fàbrica Cotton o el de la Triangle Shirtwaist Company de Nova York, el 

25 de març de 1911, una indústria tèxtil on treballaven cinc-centes persones, la gran 

majoria dones immigrants joves. En aquest darrer incident varen morir 142 obreres que 

l’any anterior havien fet una gran vaga per demanar unes condicions laborals més 

bones. 
 

A tots els pobles, a tots els municipis se celebra el 8 de març amb activitats, accions 

diverses i amb manifestacions vindicatives per recordar que no està tot fet i ho sabem, i, 

per això, ens cal seguir impulsant lideratges de dones que transformen, i fer passes per 

lluitar contra aquesta cultura masclista que té por a fer canvis. 
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El 8 de març del 2023 volem reconèixer els lideratges individuals i col·lectius de les 

dones que en diferents sectors i de diferents maneres transformen la nostra societat i 

cada un dels nostres pobles. 

 

Les dones són presents en tots els àmbits: les arts, les ciències, l’economia, les cures, les 

vindicacions laborals, l’organització política, en l’ensenyament, en els centres de salut, 

són científiques, empresàries i esportives. Fan voluntariat en associacions de gent gran, 

amipas, clubs esportius, associacions de suport mutu. 

 

Per això, com a corporació municipal i com a veïns i veïnes d’aquest municipi, 

reconeixem el lideratge i la tasca de les dones del nostre poble i per part nostra ens 

comprometem a: 

 

• Impulsar en el nostre municipi un pla estratègic participatiu d’igualtat que 

incorpori la mirada interseccional. 

• Incentivar la corresponsabilitat de totes les persones, indistintament del gènere, 

en les tasques de cura. 

• Potenciar la participació de les dones en els àmbits de presa de decisions. 

• Potenciar els lideratges de les dones en tots els sectors: econòmic, social, polític, 

esportiu, científic, etc., de les dones del nostre poble. 

• Posar en el centre de les polítiques municipals la vida de les persones i la seva 

cura. 

• Potenciar polítiques de sostenibilitat mediambiental. 

• Formar-nos i incentivar la formació de responsables polítiques i polítics per 

millorar la resposta davant la realitat de les dones i nines del nostre poble. 

• Oferir a la ciutadania, i sobretot a les dones, espais de trobada i formació. 

• Promoure els mitjans necessaris per fer efectiva la inclusió en el nostre municipi 

de totes les persones, respectant la diversitat i la pluralitat. 

• Promoure el benestar de les dones més grans del nostre municipi, reconeixent el 

seu lideratge. 

• No fer cap passa enrere en les polítiques d’igualtat de dones i homes en el nostre 

poble. 

• No utilitzar la violència masclista com a instrument per fer partidisme i 

electoralisme”. 

 

 
12.-MOCIÓ PER A LA PRESERVACIÓ DEL SÒL RÚSTIC DE SANTA 
MARIA DEL CAMÍ, LA SOBIRANIA ENERGÈTICA I LA SOBIRANIA 
ALIMENTÀRIA PER A LES GENERACIONS FUTURES. 
 
El Sr. Batle llegeix la moció de referència. Assenyala que no estan en contra 

de les plaques fotovoltaiques, de les energies renovables però que pensen que 
utilitzar aquestes grans extensions de terrenys fèrtils a una illa d’unes 
dimensions ben delimitades quan hi ha mancances de terres fèrtils i sobretot 
d’aliments que han d’importar de la península, s’han d’explorar altres 
alternatives abans de consumir aquest territori. 
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Continua dient que aquestes grans extensions de plaques l’únic que fan és 
afavorir a les grans indústries, als grans especuladors de l’energia renovable, 
sense beneficiar als usuaris; de cada vegada més, s’afavoreix als grans, als 
inversors de fora de Mallorca que venen a cercar terrenys agrícoles per posar 
les plaques perquè el cost per a ells és menor. 

Manifesta el Sr. Batle que, per tant, si s’aprova la moció, l’Ajuntament de 
Santa Maria del Camí acordarà estar en contra d’aquests parcs fotovoltaics i 
sobretot tenir l’autonomia de poder opinar ja que amb aquesta Llei d’interés 
general, els Ajuntaments no pinten res. Demanam tenir veu i vot al nostre 
territori. 

Tot seguit el Sr. Batle cedeix la paraula al Sr. Andreu Jaume i aquest 
expressa que a qualque ple ja han parlat d’aquest tema i que creu que els 
pobles sí que hi tenen a dir. Exposa que els que vivim als pobles som els que 
sabem els terrenys que són bons per sembrar i els que són bons per això i que 
els Ajuntaments han de participar en la decisió. 

El Sr. Batle manifesta que els Ajuntaments són els que realment coneixen el 
seu territori i que hi ha altres punts on es poden posar i no fer aquest impacte. 
Segueix dient que a Mallorca ja ens hem carregat per desgràcia la costa i ara 
es carregaran l’interior amb plaques i plaques perquè és barat posar-les a sòl 
rústic. 

Assenyala el Sr. Batle que és veritat e innegable que s’ha de fer una 
transició cap a l’energia renovable però no a costa del terreny rústic, fèrtil de 
Mallorca perquè és un bé escàs i estam destrossant la nostra illa. 

El Sr. Juan Luís Rodríguez expressa que està totalment d’acord amb la 
redacció i contingut de la moció. 
 

Posat a votació aquest punt de l’ordre del dia, el Ple de la Corporació, per 
unanimitat dels seus membres, aprova la moció de referència, amb el següent 
contingut: 
  

“Moció de batlia: 

 

D’acord amb l’article 87 de la llei 20/2006, de 15 de desembre, municipal i del règim 

local de les Illes Balears, es presenta al Ple de l’Ajuntament de Santa Maria del Camí la 

següent moció:   

 

Moció per a la preservació del sòl rústic de Santa Maria del Camí, la sobirania 

energètica i la sobirania alimentària per a les generacions futures. 
 

Exposició de motius: 

 

Sensibles a l’Emergència Climàtica decretada pel Govern Balear el 8 de novembre de 

2019 i el Govern d’Espanya el 21 de gener de 2020, entenem que cal donar una resposta 
eficient a la situació i prevenir  a nivell local i en tots els àmbits possibles,  les 

conseqüències del escalfament global del planeta, especialment en la protecció de les 

reserves hídriques, la defensa de les terres fèrtils, el territori i la biodiversitat, reduint el 

màxim possible les emissions de gasos d’efecte hivernacle i avançant en l’equilibri 

mediambiental, la sobirania energètica i la sobirania alimentaria. 
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Els  grans projectes  de  Parcs Fotovoltaics en sòls rústics,  no es poden  justificar en la 

necessària producció d’energia renovable si per això cal sacrificar una descomunal 

extensió de terrenys agrícoles  necessaris per  fer front a un possible des-abastament 

alimentari futur,  provocat per l’excessiva dependència del transport del continent cap a 

les Illes. 

 

Abans de requalificar i convertir terrenys agrícoles fèrtils en sols industrial o de serveis, 

per tal de instal·lar-hi enormes parcs fotovoltaics que ens apropin a la necessària 

autosuficiència energètica, cal que primer s’afronti la imprescindible reducció del 

consum energètic actual i s’ocupin totes les cobertes de les naus industrials, edificis 

públics, terrenys degradats no aptes per a producció d’aliments, aparcaments de cotxes  

públics i privats, espais morts inutilitzats de les autopistes i carreteres. 

 

A Mallorca el sòl fèrtil és un recurs escàs que hem de preservar i posar en valor  per 

prioritzar-ne l'ús agrari i ramader.    L’activitat agrària i ramadera és bàsica i cal 

afavorir-la per a diversificar l’economia illenca,  apostant per un producte alimentari de 

proximitat, rendible  i de qualitat. 

 

El sòl rústic,  té un valor incalculable a nivell ecològic i les afectacions de les indústries 

i serveis en l’estructura del territori,  poden tenir efectes difícilment recuperables des del 

punt de vista de l’estructura edàfica del sòl.   A més el sòl i la biodiversitat tenen  una 

funció importantíssima i incontestable en l’absorció i segrest de diòxid de carboni ( 

CO2 ) de l’atmosfera per part dels embornals biològics. 

 

La possible ubicació de grans Parcs Fotovoltaics en sòl rústic,  provocaran una 

transformació del paisatge d’alt valor patrimonial, paisatgístic  i ambiental. 

 

Els grans Parcs Fotovoltaics en sòl rústic  que s’estan projectant  ara mateix a Mallorca,  

no són una activitat complementària a l’activitat agrària o ramadera, sinó  una activitat 

industrial de substitució,  que es pretén  maquillar  amb inversions  compensatòries en 

altres activitats  agrícoles o ramaderes. 

 

La transició energètica que necessitem per fer front a l’emergència climàtica,  ha de ser 

equilibrada, justa i democràtica.   Per això la producció d’energia renovable ha de ser 

propera als punts de consum,   anar lligada  al autoconsum particular, a les cooperatives 

energètiques,  les comunitats  públiques o privades d'autoconsum i no afavorir la 

concentració de la producció i la comercialització en mans de fons d'inversió i 

multinacionals de la energia 

 

Declaració: 

 

El ple del Ajuntament de Santa Maria del Camí,  manifesta la seva posició a favor de: 
 

1.  L’estalvi energètic, l’autoconsum, les cooperatives i  les comunitats energètiques. 

 

2. Una transició energètica urgent i responsable,  basada en un model democràtic de 

producció i consum d’energies renovables.   
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3. La instal·lació de plaques fotovoltaiques en teulades, terrats, cobertes de naus 

industrials, sòls degradats, aparcaments públics i privats,  espais morts de les autopistes 

i carreteres, entre d’altres. 

 

4. Avançar cap a la sobirania energètica i la sobirania alimentària. 

 

5. Protegir el sòl rústic i la biodiversitat, front als usos industrials 

 

 

Acord:   

 

El ple de l'Ajuntament de Santa Maria del camí acorda la seva oposició a: 

 

1.  La  ubicació de grans Parcs Fotovoltaics en sòl rústic amb ànim de lucre,  que no 

vagin lligats a les necessitats  d’autoconsum local. 

 

2.  La ubicació de grans Parcs Fotovoltaics en sòl rústic,  pel desequilibri mediambiental 

que provocaran. 

 

3.  La ubicació de grans Parcs Fotovoltaics en sòl rústic, per l’enorme quantitat de terra 

fèrtil que quedarà afectada i inutilitzada. 

 

4.  La ubicació de grans Parcs Fotovoltaics en sòl rústic,  per l’augment de l’amenaça 

sobre la seguretat i la suficiència alimentària de les generacions futures. 

 

5.    Instar al Consell de Mallorca i al Govern Balear que els Ajuntaments puguin 

participar, opinar i sobretot tenguin la capacitat d’atorgar les llicències municipals 

pertinents a qualsevol parc fotovoltaic que es vulgui instal·lar en el seu municipi”. 

 

 

 

II.-CONTROL I SEGUIMENT D’ALTRES ÒRGANS DE LA CORPORACIÓ. 
 

El Sr. Batle manifesta que el punt de comunicacions de Batlia i el de 
precs, preguntes i mocions es poden examinar junts, com han fet altres 
vegades. 
 

-PP: Robatoris, desperfectes. 

 

El Sr. Andreu Jaume expressa que els darrers dies han vist que hi ha 
hagut diferents robatoris, cotxes espenyats; demanant si es pensa fer cap acció 
immediata per tal d’aturar i prevenir aquest vandalisme. 

El Sr. Batle manifesta que la policia fa més voltes i més intervencions per 
saber el què ha passat. Diu que pel moment ja hi ha catorze policies i que ara 
trauran una convocatòria d’interinatge per tenir-ne un o dos més i poder estar 
les vint-i-quatre hores. Assenyala que s’han intensificat les voltes que fa la 
policia però que tenen torns de tres policies i aquesta gent que realitza aquests 
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actes vandàlics sap on ha d’anar i fer el mal, ja que van a llocs on hi ha pocs 
habitatges o on no hi ha càmeres. Expressa que la policia segueix amb les 
seves investigacions. 

 
-PP: Càmeres. 

 

El Sr. Andreu Jaume demana si les càmeres del cementiri han estat 
efectives. 

El Sr. Batle contesta que sí i que també les del polígon i aparcament 
funcionen i són efectives. Assenyala que han trobat abocaments il·legals i que 
creu que ja estan amortitzades. 

 
-PP: Torrent. 

 
El Sr. Andreu Jaume assenyala que degut a les darreres pluges, el 

torrent va roiar un parell de dies amb molt de cabdal. Diu que els veïnats els 
cridaren perquè veiessin la situació i observaren que devora els ponts s’havia 
fet net però que més endins no i la preocupació dels veïnats és constant. 

Continua dient que abans, cada veïnat feia net el seu tros de torrent però 
que ara no els hi deixen i que els arbres han tornat gruixats i qualcun va caure 
dins el torrent i la preocupació dels veïnats és què pot passar amb els marges i 
amb les seves finques si es fan taps amb els troncs. 

El Sr. Batle manifesta que els torrents són competència del Govern i 
l’únic que poden fer és demanar la neteja del torrent que passa pel municipi i ja 
ho han fet. Assenyala que suposa que el Govern te una planificació i van fent. 

El Sr. Andreu Jaume expressa que sobretot el tros que va de Son 
Torrella a la carretera de Bunyola s’ha tornat molt perillós, amb betzers i els 
ullastres que han crescut molt. 

El Sr. Batle manifesta que insistiran. 
 
-PP: Placeta devora el PAC. 

 

El Sr. Andreu Jaume expressa que demanaren que aquesta placeta es 
netejàs i se’ls hi va contestar que s’havia d’esperar perquè anava amb una de 
les fases de la rehabilitació però que han vist que s’ha netejada. 

El Sr. Batle manifesta que s’ha decidit netejar-la perquè no saben quan 
es farà aquesta fase. Expressa que l’escultura que hi ha és de’n Xavier Llull i 
que com per desgràcia va morir, pensaren fer-li un homenatge per sa fira i la 
brigada ja l’ha instal·lada. 
 

-PP: Electricitat pas vianants. 

 

El Sr. Andreu Jaume demana si hi ha qualque novetat sobre l’electricitat 
del pas de vianants. 

El Sr. Batle contesta que ja està encès, que ja funciona. 
 
-PP: Obra cantonada C/ Batle Ramon Torró – Carretera de Bunyola. 
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El Sr. Andreu Jaume exposa que hi ha una obra que comença al cantó 
del C/ Batle Ramon Torró cap a la Carretera de Bunyola i han fet un clot. 
Assenyala que es va fer una modificació de Normes Subsidiàries en virtut de la 
qual, tots els edificis havien de tenir aparcament i un dipòsit d’aigua i volen 
saber si en funció del tamany de l’edifici està tot correcte, perquè pareix molt 
estret. 

El Sr. Batle manifesta que efectivament aquest edifici és molt estret i no 
saben si hi caben els aparcaments però que com que tota la part de davant és 
espai públic que han de cedir a l’Ajuntament, es pot arribar a un acord de què si 
cedeixen en que aquest espai públic sigui soterrani, podran fer molts 
aparcaments, serà públic amb aparcaments. Diu que s’està estudiant aquest 
tema amb els arquitectes i el promotor de l’obra i que en principi a l’edifici en sí 
no hi caben els cotxes però que si ells donen permís i es fa un conveni 
beneficiós per a l’Ajuntament, sí que podria tenir aparcaments; però que com 
ha dit, el tema s’està estudiant. 

 
-ALPSM: C/ Sa Matança. 

 

El Sr. Juan Luís Rodríguez assenyala que en relació a aquest tema 
discrepa un poc d’una part del text redactat pels arquitectes. Exposa que 
l’informe diu que a aquest carrer s’han produït una sèrie d’embossaments 
derivats del mal ús de la xarxa de clavegueram i que al paràgraf següent 
s’exposen una sèrie de raons tècniques i que hi ha molt poca pendent. Indica 
que realment el que hi ha és que està mal fet i no un mal ús. 

El Sr. Batle manifesta que suposa que intervenen els dos motius ja que 
hi ha molt poca pendent i que cada vegada que desembossen, treuen 
tovalloletes i moltes altres coses que qui sap d’on venen. Manifesta que 
aquesta serà la tercera intervenció a aquest tram. 

 
-ALPSM: Contenciós. 

 

El Sr. Juan Luís Rodríguez demana quin contenciós és el de Mas 
Vilanova S.L. 

El Sr. Batle manifesta que és informació confidencial però que pot 
consultar l’expedient. 

 
-ALPSM: Pla mobilitat urbana sostenible. 

 

El Sr. Juan Luís Rodríguez demana en què consisteix aquest pla. 
El Sr. Batle manifesta que és la revisió i actualització del pla primitiu que 

no s’ha executat al 100%. Assenyala que ho fa la mateixa empresa que ha fet 
el pla d’usos de Ca Ses Monges i que ha estat molt efectiva. 

El Sr. Juan Luís Rodríguez demana si hi ha una subvenció. 
El Sr. Batle manifesta que sí. 
 
-ALPSM: Línies actuació Pressupost. 
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El Sr. Juan Luís Rodríguez demana en què consisteixen aquestes línies 
d’actuació del pressupost de tres exercicis, del 2024 al 2026. 

El Sr. Batle manifesta que es tracta d’un tema administratiu pel qual 
s’han de fer les previsions dels pressuposts de 2024, 2025 i 2026. 

El Sr. Juan Luís Rodríguez demana en funció de què s’han fet aquestes 
previsions. 

El Sr. Batle assenyala que s’han fet en funció del nombre d’habitants, 
futures Inversiones, la idea política que es té, etc. Diu que és més elàstic que el 
pressupost però que és un tràmit que s’ha de fer. 

 
-ALPSM: Xarxa drenatge C/ Baronia de Terrades. 

 

El Sr. Juan Luís Rodríguez demana explicació sobre aquest tema. 
El Sr. Batle manifesta que quan es va fer aquesta obra, es va 

pressupostar per una quantitat de doblers però que quan es va arribar a la 
meitat, es va detectar a un tros determinat, una roca molt grossa que no s’havia 
detectat al seu moment. Diu que es va haver de dur una màquina especial per 
poder eliminar aquesta roca, amb moltes molèsties per als veïnats i que això és 
el decret al que es refereix el Sr. Juan Luís Rodríguez, que es va haver de fer 
per pagar aquesta despesa, que està totalment justificada amb l’arquitecte i 
amb aquest denou amb el que es trobaren. Manifesta que s’ha hagut de fer una 
modificació de crèdits, cercant els doblers a diferents partides. 

 
 

 
I no havent-hi més assumptes per tractar, el Sr. Batle dóna l'acte per 

finalitzat i aixeca la sessió quan són les vint-i-una hores trenta minuts de dia 
trenta de març de dos mil vint-i-tres; de totes les quals coses, com a Secretària 
de la Corporació, don fe. 
 
 
 
                                                          LA SECRETÀRIA 

Sgt: Lourdes Dols Salas. 
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